
Protokół Nr XXIII/04 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej w dniu 28 października 2004 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

w Gostyniu 
 

Ad 1)  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk o godzinie 17.00 otworzył dwudziestą 

trzecią sesję Rady Powiatu Gostyńskiego.  

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu Gostyńskiego zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że 

Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane kworum. Podczas stwierdzania 

kworum na sesji obecnych było 18 radnych, nieobecny był radny Pan Leszek Hądzlik.  

Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad 2)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił proponowany porządek obrad XXIII 

sesji Rady Powiatu.  

Proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu.  

Porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, podczas nieobecności 

radnego Pana Leszka Hądzlika. 

Porządek obrad stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 3)  

Protokół Nr XXII/04 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 22 września 2004 r. został 

przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, podczas nieobecności radnego Pana Leszka 

Hądzlika.   

 

Ad 4)  

Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła informacje z działalności Zarządu Powiatu z dnia 

15 i 22 października 2004 roku.  

Informacje z działalności Zarządu Powiatu z 5, 15 i 22 października 2004 r. stanowią 

załączniki do protokołu. 

 

 

Ad 5)  

Pytania dotyczące informacji z działalności Zarządu Powiatu zadali: 
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Radny Pan Janusz Tywoniuk zwrócił się z pytaniem dotyczącym zmiany uchwały Zarządu 

Powiatu w sprawie uchwalenia Regulaminów Organizacyjnych Domów Pomocy Społecznej 

w Chumiętkach, Rogowie i Zimnowodzie. Z informacji z dnia 15 października br. pkt 1 g) 

wynika, że zmiana dotyczy regulaminu DPS w Rogowie. Radny zapytał czy zmiany są 

istotne.  

Starosta Pani Elżbieta Palka wyjaśniła,  że uchwała Zarządu Powiatu z 2001 r., która była 

zmieniana dotyczyła trzech domów pomocy społecznej. Jednak zmiany dotyczyły DPS w 

Rogowie i były wynikiem przeprowadzonej kontroli w Domu Pomocy Społecznej i 

stwierdzeniem nieścisłości pomiędzy zapisami starego regulaminu a życiem. Trudno mówić o 

szczegółach, ale jeśli jest taka potrzeba można sięgnąć do dokumentów.  

Generalnie zmiany w regulaminie dotyczyły uszczegółowienia poszczególnych zadań 

komórek organizacyjnych DPS.  

 

Ad 6)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że w związku z tym, że radni nie 

złożyli interpelacji nie ma też odpowiedzi.  

 

Ad 7)  

Zapytania w sprawach istotnych dla powiatu zgłosili: 

Radny Pan Janusz Tywoniuk zwrócił się z pytaniem, czy rozmowy prowadzone z Parafią 

Augsbursko – Ewangelicką w sprawie „pastorówki” są posunięte dalej.  

Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

(ABG) Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że Zarząd Powiatu zaproponował uiszczenie na rzecz 

Parafii Ewangelicko – Augsburskiej w Poznaniu odszkodowania w wysokości 140 000 zł z 

tytułu rezygnacji z roszczeń dotyczących działek nr 2143 („pastorówka”) i 2142/4 (droga 

dojazdowa). W przypadku zaakceptowania tej propozycji przez Parafię, warunki i tryb zapłaty 

zostaną  określone w formie uchwały przez Radę Powiatu.  

Kwota proponowanego odszkodowania została ustalona w oparciu o powołany operat 

szacunkowy, z uwzględnieniem konieczności zabezpieczenia pomieszczeń biurowych na 

potrzeby powiatu. W chwili obecnej finalizowana jest transakcja zakupu budynku biurowego, 

gdzie cena 1 m2 powierzchni użytkowej ustalona została w operacie szacunkowym na kwotę 

449 zł – w przypadku „pastorówki” 680 zł. Podkreślić należy, że budynek „pastorówki” 

wymaga znacznych nakładów remontowych.  

Proponowane przez Zarząd odszkodowanie spełnia warunek ekwiwalentnej zamiany. 

Pismo otrzymała również do wiadomości Komisja Regulacyjna. 
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Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, czy Rada Powiatu zostanie zapoznana z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za I 

półrocze 2004 r.  

 

Ad 8a)  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia „Stowarzyszenia Wspierania 

Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego” z siedzibą w Gostyniu przedstawiła Starosta Pani 

Elżbieta Palka.  

Zarząd Stowarzyszenia Rozwoju Gospodarczego Powiatu Gostyńskiego wystąpił z 

wnioskiem o rozpatrzenie możliwości powołania stowarzyszenia osób prawnych. Obecna 

formuła (stowarzyszenie osób fizycznych) nie gwarantuje bowiem finansowej stabilności. Jest 

to spowodowane nieregularnymi wpływami dotacji i składek członkowskich. Stabilność 

finansowa byłaby zapewniona, gdyby było to stowarzyszenie osób prawnych. Mogłyby 

przystąpić do tej organizacji samorządy, które wówczas przekazywałyby roczne składki 

członkowskie (zamiast dotacji). Cele i zadania nie zmieniłyby się. 

Aby takiej zmiany dokonać, proponuje się likwidację dotychczasowego stowarzyszenia, a 

powołanie w jego miejsce stowarzyszenia osób prawnych. 

Elementy przemawiające za utworzeniem stowarzyszenia osób prawnych to przede 

wszystkim stabilizacja finansowa uzyskana dzięki składkom członkowskim. Zapewni to 

sprawne i właściwe funkcjonowanie nie tylko stowarzyszenia, ale i obsługiwanego przez 

stowarzyszenie funduszu poręczeń. Ponadto w stowarzyszeniu osób prawnych samorządy 

jako członkowie będą miały możliwość sprawowania większej kontroli nad jego 

działalnością. 

Starosta poinformowała, że na sali posiedzeń jest obecna Pani Monika Bielka Prezes 

Stowarzyszenia.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 

Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 

(uchwała NR 21/48/04 z dnia 25 października 2004 r.)  

Po otwarciu dyskusji Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, które gminy podjęły 

decyzję o przystąpieniu do stowarzyszenia.  

Prezes stowarzyszenia wyjaśniła, że uchwały zostały podjęte w Piaskach, Krobi, Poniecu, a 

w dniu dzisiejszym na sesji Rady Miejskiej w Borku Wlkp. omawiany będzie projekt  

uchwały.  
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Starosta Pani Elżbieta Palka zwróciła się do Prezesa Stowarzyszenia Pani Moniki Bielki z 

pytaniem, czy osoby prowadzące firmy i działające na rynku gospodarczym, widzą sens i 

potrzebę utworzenia takiego Stowarzyszenia.  

Pani Monika Bielka wyjaśniła, że pomysłodawcą utworzenia stowarzyszenia były 

samorządy. To samorządy lokują środki finansowe w Funduszu Poręczeń kredytowych i w 

Stowarzyszeniu Wspierania Przedsiębiorczości. Małe i średnie przedsiębiorstwa popierają 

ideę utworzenia stowarzyszenia. Wiele osób zgłasza się do korzystania z funduszu poręczeń 

kredytowych, który powstał przy tym Stowarzyszeniu.  

Pani Bielka poinformowała, że Kierownik Funduszu Poręczeń Kredytowych Pani Aneta 

Karkosz jest obecna na sesji Rady Miejskiej w Borku Wlkp., na której omawiana jest sprawa 

przystąpienia Gminy do stowarzyszenia.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zwrócił się z pytaniem ile udzielono poręczeń kredytowych 

i jaki to stanowi procent średnich i małych przedsiębiorstw w naszym powiecie.  

Pani Monika Bielka Prezes stowarzyszenia powiedziała, że fundusz działa niespełna rok. 

Na dzień dzisiejszy wykorzystana jest ok. 200.000, 00 zł. środków na poręczenia. Fundusz 

został dokapitalizowany ponad miesiąc temu – bank krajowy wykupił udziały za 500.000,00 

zł. Dopiero teraz małe i średnie przedsiębiorstwa zaczynają z tego korzystać. Zainteresowanie 

w ostatnich dniach jest  bardzo duże i wpływa dużo wniosków.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zwrócił się do Starosty z pytaniem, czy są 

podejmowane kroki, żeby poszerzyć teren działalności stowarzyszenia na okoliczne powiaty.  

Starosta Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że wielokrotnie brała udział w spotkaniach w 

gminach okolicznych powiatów, aby wyraziły zainteresowanie i przystępowały do funduszu 

poręczeń kredytowych. Okoliczne powiaty są zainteresowane przystąpieniem i wykupieniem 

udziałów. Rozmowy toczą się pomyślnie. Jeśli gminy nie przystąpią jeszcze w tym roku do 

funduszu, to zrobią to w roku przyszłym. Chodzi o to, aby dysponować większym kapitałem i 

sięgnąć po środki strukturalne. Z informacji przekazanych przez Kierownika Funduszu Panią 

Anetę Karkosz sięgnięcie może być na tyle wysokie, że może dokapitalizować fundusz nawet 

do 5 mln. zł. 

Działalność funduszu sprawdziła się w zakresie wspierania osób bezrobotnych, które zgodnie 

poprzednią ustawą o zwalczaniu bezrobocia mogły sięgnąć po pożyczki do urzędu pracy. 

Jednakże sięgając po tą pożyczkę konieczne było poręczenie. Wówczas można było udać się 

do Funduszu Poręczeń Kredytowych w celu uzyskania poręczenia.  

Nowa ustawa zlikwidowała pożyczki z urzędu pracy – pozostały tylko dotacje. W chwili 

obecnej trwają prace formalne mające na celu ustalenie czy fundusz może poręczać dotacje.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
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Uchwała Nr XXIII/165/04 w sprawie wyrażenia woli utworzenia „Stowarzyszenia 

Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego” z siedzibą w Gostyniu została 

przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, podczas nieobecności radnego Pana Leszka 

Hądzlika. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8b)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/98/03 Rady Powiatu Gostyńskiego z 

dnia 18 grudnia 2003 r. w sprawie zatwierdzenia projektu zestawienia przychodów i 

wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2004 r. 

przedstawił Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski.  

Poinformował, że przygotowane zmiany do uchwały Nr XV/98/03 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 18 grudnia 2003r. podyktowane są: 

1. mniejszymi niż planowano wydatkami związanymi z wykonaniem analiz wody z 

piezometrów zlokalizowanych przy mogilniku i sporządzeniem raportu z monitoringu 

2. odstąpieniem od realizacji inwestycji zmiany systemu ogrzewania z węglowego na 

gazowe w Ośrodku Zdrowia w Pogorzeli. 

W związku ze zgłoszonymi potrzebami niewykorzystane środki planuje się przeznaczyć na: 

1. zakup rębaka na potrzeby Powiatowego Zarządu Dróg, który jest niezbędny do 

zrębkowania odciętych konarów drzew i wyciętych krzewów. Uzyskana biomasa 

wykorzystana będzie na cele grzewcze. 

2. termomodernizację obiektów Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 

Gostyniu. 

Przyjęcie zmian do uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego pozwoli na realizację polityki 

ekologicznej wpisanej w „Programie Ochrony Środowiska Powiatu Gostyńskiego”, co w 

konsekwencji przyczyni się do poprawy stanu środowiska w powiecie gostyńskim. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef Śląski 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (uchwała Nr 32/97/04 z 

dnia 25 października 2004 r.).  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Franciszek 

Celka poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie ( uchwała 

17/29/04 z dnia 25 października 2004 r. )  

W dyskusji głos zabrał radny Pan Janusz Tywoniuk. Radny zwrócił się z prośbą do 

dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pana Grzegorza Mayera o wyjaśnienie 

jakie duże gałęzie można zrębkować przy pomocy rębaka, w jaki sposób zostanie 
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wykorzystana biomasa oraz czy jest możliwość świadczenia usług dla rolników, czy innych 

zainteresowanych podmiotów.  

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że usunięcie krzewów i 

obcinanie gałęzi stwarza duże problemy. Rębak nie jest maszyną samojezdną, ale jest 

zaczepiana do samochodu dostawczego lub też do ciągnika z przyczepą. W gardziel wkłada 

się wycięte gałęzie lub konary. Ok. 16 m3    na 1 godz. Przerób jest tak duży, że pracownicy  

nie zdążą podawać materiał. Zużycie paliwa wynosi ok. 5 – 6 l na godzinę pracy. 

Rozdrobniony materiał będzie przekazywany do poszczególnych gmin do OPS dla 

mieszkańców, którzy zgłoszą potrzebę otrzymania materiału opałowego. Na ten sprzęt 

udzielana jest dwuletnie gwarancja oraz jest zapewniony pełen serwis. Na pewno co pewien 

czas należy wymieniać noże tnące.  

W chwili obecnej powiat gostyński jest jednym z ostatnich z okolicznych powiatów, który nie 

posiada jeszcze rębaka.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek stwierdził, że skoro wydajność wynosi 16 m3 na godzinę, 

to materiał musi być wycięty i przygotowany. Radny zastanawiał się, czy służby są w stanie 

przygotować tyle materiału, żeby ta maszyna była wykorzystana.  

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer powiedział, że technologia prac będzie 

taka, że najpierw będą krzewy i gałęzie wycięte i przygotowane do rozdrobnienia.  

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące udostępnianie sprzętu innym podmiotom czy też świadczenie 

usług – dyrektor nie potrafił udzielić odpowiedzi czy są takie możliwości.  

Uchwała Nr XXIII/166/04 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/98/03 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 18 grudnia 2003 r. w sprawie zatwierdzenia projektu zestawienia 

przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na 2004 r. została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, podczas nieobecności 

radnego Pana Leszka Hądzlika.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad 8c)  

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2004 r. przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu  15 października 2004 roku przyjął projekt 

uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2004 

rok.   

I .Zmiany w planie dochodów: 
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1. Zwiększenie dochodów z tyt. większego wykonania dochodów z tyt. udziałów 

powiatów w dochodach od osób prawnych  o kwotę  311.406 zł dz.756 rozdz. 
75622 § 0020. 

2. Zwiększenia dochodów z tyt. wpływu środków na polsko-niemiecką współpracę 
dla ZSO w Gostyniu  o kwotę 4.200 zł  dz.801 rozdz. 80120 § 2700.   

3. Zwiększenie dochodów z tyt. większych wpływów z opłat komunikacyjnych   
o kwotę 320.000 zł - dz.756 rozdz. 75618 § 0420. 

4. Zwiększenie dochodów z tyt. wpłat na poprawę bezpieczeństwa – na zakup  
samochodu dla Komendy Powiatowej  Policji w Gostyniu o kwotę 28.500 zł dz. 
754 rozdz. 75405 § 0970.   

5. Zwiększenie dochodów  w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
w Gostyniu z tyt. wpłat nawiązek sądowych o kwotę 12.840 zł – dz. 754 rozdz. 
75411 § 0970. 

6. Zwiększenie dochodów  w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
w Gostyniu z tyt. zwiększonych wpływów z odsetek o kwotę 1.400 zł – dz. 758 
rozdz. 75814 § 0920. 

7. Zwiększenie dochodów z tyt. odprowadzania podatku od osób fizycznych w  PUP 
w Gostyniu o kwotę 4.000 zł – dz. 853 rozdz. 85333 § 0970.  

8. Zmiana klasyfikacji budżetowej w dziale 754 rozdz. 75411:  pomoc finansowa z 
gminy Gostyń na bramy dla KPPSP w  Gostyniu przyjęta w paragrafie 
inwestycyjnym 6610 – dotacje celowe otrzymane z gminy na inwestycje i zakupy 
inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 
samorządu terytorialnego zmienia się  na paragraf  2710 - wpływy z tyt. pomocy 
finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na 
dofinansowanie własnych zadań bieżących - 10.000 zł.   

 
9. Razem zwiększenia dochodów wynoszą 682 346 zł. 
  

II. Zmiany w planie wydatków: 
 

1. Zwiększenie wydatków na płace i pochodne od płac w szkołach  po przeanalizowaniu 
braków i nadwyżek  do końca roku 2004 r.  o kwotę 585.390 zł  

2. Zwiększenie wydatków w szkołach na nagrody Zarządu z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej o kwotę 16.155 zł 

3. Zwiększenie wydatków  w Domach Pomocy Społecznej po przeanalizowaniu 
nadwyżek i braków – w tym braku  kwot na nagrody i pochodne z okazji Dnia 
Pracownika Socjalnego oraz brakujących kwot na zakup opału, odzieży BHP oraz 
wyposażenia dla pensjonariuszy – ogółem o kwotę 93.669 zł.   

4. Zwiększenie wydatków na wymianę i zakup  pieca w budynku w Bruczkowie 4.749 zł 
dz. 852 rozdz. 85202 § 6060. 

5. Zmniejszenie wydatków w PCPR z tyt. niewykorzystania środków  z budżetu powiatu 
na usamodzielnianie wychowanków w związku ze zmianą przepisów   o kwotę 40.757 
zł dz. 852 rozdz. 85201 § 3110 i zwiększenie planu wydatków w PCPR  o kwotę 
15.241 zł w rozdz. 85218 i o kwotę 808 zł w rozdz. 85226. 

6. Zwiększenie wydatków w ZSO w Gostyniu na polsko-niemiecką współpracę 
młodzieży o kwotę 4.200 zł – dz.801 rozdz. 80120 § 4300. 

7. Zwiększenie wydatków w PODGiK na płace i pochodne  po przeanalizowaniu braków  
o kwotę  13.833 zł - dz. 750 rozdz.75011.  

8. Zmiana klasyfikacji budżetowej  wydatków na zakup  bramy dla KPPSP  w Gostyniu 
z paragrafu inwestycyjnego 6060 - wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek 
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budżetowych na paragraf wydatków bieżących   4270 -  zakup usług remontowych   
10.000 zł dz. 754 rozdz. 75411. 

9. Zwiększenie planu wydatków w Starostwie na płace i pochodne o kwotę 47.880 zł – z 
tyt. braku środków spowodowanych zdjęciem z planu kwoty 50.000 zł na etapie 
projektu budżetu na 2004 r. 

10. Zwiększenie planu wydatków na zakup budynku od firmy Helios o kwotę  zł 140.000 
zł ( I rata   132.625 zł + koszty notarialne) dz. 700 rozdz. 70005 § 6060. 

11. Zwiększenie wydatków na zakup samochodu dla Policji 34.000 zł – dz.754 rozdz. 
75405 § 6060. 

12. Zwiększenie wydatków dla Komendy Powiatowej  Państwowej Straży Pożarnej na 
wydatki bieżące  pokryte z  wpłacanych nawiązek i dochodów z odsetek dz. 754 
rozdz.  75411 § 4270 i 4210  o kwotę18.240 zł. 

13. Zwiększenie planu wydatków na rozbudowę ZSS w Brzeziu  o kwotę 60.000 zł 
w związku z wykonaniem przyłącza gazowego i dodatkowych robót - dz. 801 rozdz. 
80111 § 6050. 

14. Zmiana w planie wydatków na remont dla Policji - zmniejszenie  § 6060 – zakupy 
inwestycyjne jednostek budżetowych a  zwiększenie § 4210 – zakupy materiałów 
i wyposażenia  - kwota 20.000 zł – dz. 754 rozdz. 75405. 

15. Zwiększenie wydatków na obsługę długu publicznego z tyt. odsetek od kredytu 
planowanego do zaciągnięcia w listopadzie  br. o kwotę 21.700 zł - dz.757 rozdz. 
75702 § 8070.  

16. Zmniejszenie rezerwy  celowej na zadania oświatowe o kwotę 405.174 zł.    
17. Zmiany w planie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami 

w następujących jednostkach: PZD w Gostyniu,  PCPR w Gostyniu, ZSO w Gostyniu, 
DD w Bodzewie,  DPS w Chumiętkach, DPS w Rogowie, DPS w Zimnowodzie, DPS 
w Chwałkowie, PUP w Gostyniu, PODGiK w Gostyniu,  Komendzie Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu, PINB w Gostyniu, ZSOiZ w Pogorzeli, 
Starostwie Powiatowym w Gostyniu. 

 
Razem kwota zwiększenia wydatków wynosi 682.346 zł. 
 

III. Zmiana w  załączniku  pn. „Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny 
Powiatu Gostyńskiego na lata 2004-2006” dotyczy zwiększenia  kwoty wydatków na 2004 
rok na zadanie „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu (izby lekcyjne i sala 
gimnastyczna) o kwotę 60.000 zł i łącznych nakładów finansowych o kwotę 60.000 zł.  
 
Następnie Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak przedstawiła autopoprawkę 

Zarządu Powiatu do przedstawionego projektu uchwały. 

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 22 października 2004 r. przyjął  

autopoprawkę do uchwały  Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian  w budżecie 

powiatu na 2004 r. 

Zmiany dotyczą: 

1. Zwiększenia planu dochodów o kwotę  23.000 zł  z tyt. otrzymania dotacji na zadania 

własne na sfinansowanie uzyskanego w 2004 roku wyższego stopnia awansu 

zawodowego nauczycieli w placówkach opiekuńczo wychowawczych - dz. 852 

rozdz.85201 § 2130. 
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2. Zmiany klasyfikacji paragrafu dochodów  otrzymanych z gminy na bramy dla KPPSP 

w Gostyniu; § 2710 – Wpływy z tyt. pomocy finansowej udzielanej między 

jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących, 

ujęty w projekcie uchwały, zastępuje się: § 231 – Dotacje celowe otrzymane z gminy 

na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) miedzy 

jednostkami samorządu terytorialnego –10.000 zł. 

3. Zwiększenia wydatków na  zadanie „Modernizacja wnętrza pałacu-I etap w DPS 

w Chwałkowie” w związku z koniecznością ujęcia w I etapie robót dodatkowych - 

instalacja sygnalizacji pożaru - o kwotę 23.000 zł - dz. 852 rozdz. 85202 § 6050. 

4. Wykreślenia zmian w planie w dziale 921 - Kultura  i ochrona dziedzictwa 

narodowego rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 4210 i 4300,  a wprowadzenia 

zmian w  dziale 926 – Kultura fizyczna i sport - zwiększenie w rozdziale 92605 – 

Zadania w zakresie kultury i sportu  § 4210 o kwotę 500 zł.  

      

Wobec powyższego należy dokonać następujących zmian w załącznikach:   

1. W  załączniku Nr 1 – Zmiany w planie dochodów:   

      1)  Zwiększyć   dochody w dziale 852 - Pomoc społeczna, rozdziale 85201 – Placówki  

           opiekuńczo-wychowawcze,  § 213  –  Dotacje celowe otrzymane z budżetu  państwa      

           na   realizację bieżących zadań własnych powiatu o kwotę 23.000 zł.  

2) Dokonać zmiany klasyfikacji paragrafu dochodów  z § 2710 – Wpływy z tyt. pomocy 

finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań bieżących na § 231 – Dotacje celowe otrzymane z 

gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) miedzy 

jednostkami samorządu terytorialnego –10.000 zł. 

 

2. W załączniku Nr 2 –Zmiany w planie wydatków:  

            1)  Zwiększyć plan  wydatków w  dz. 852 Pomoc społeczna  rozdz. 85202 – Domy  

                 pomocy społecznej  § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych  o kwotę  

                 23.000 zł. 

             2) Wykreślić zmiany w planie  w dziale   921 - Kultura  i ochrona dziedzictwa  

                 narodowego rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 4210 i 4300,  a zwiększyć plan  

                 w  dziale 926 – Kultura fizyczna i sport –  w rozdziale 92605 - Zadania w zakresie  

                 kultury i sportu  § 4210 o kwotę 500 zł. 

3. Dodać załącznik Nr 4 „Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych  

      z budżetu powiatu”  i zwiększyć wartość zadania w poz. 10 pn.” Modernizacja  wnętrza 
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      pałacu-I etap w DPS w Chwałkowie” w kol. 6,7,12   o kwotę 23.000 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef Śląski 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką pozytywnie 

(Uchwała Nr 32/98/04 z dnia 25 października 2004 r.).  

Radny Pan Kazimierz Musielak zwrócił się do Skarbnika Powiatu o wyjaśnienie punktu 9 ) 

uzasadnienia do projektu uchwały: zwiększenie planu wydatków w Starostwie na płace i 

pochodne o kwotę  47.880 zł z tytułu braku środków spowodowanych zdjęciem z planu kwoty 

50.000 zł na etapie projektu budżetu na 2004 r. Radny zastanawiał się jaką decyzję podjąłby 

Zarząd Powiatu gdyby radni nie uchwalili zmian w budżecie.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Budżetu wyjaśniała 

skąd się biorą takie kwoty. Pytanie zdane przez radnego Pana Musielaka można by zadać w 

kwestii szkół. W każdej szkole zostały przycięte ok. 100.000 zł po to, aby dane jednostki 

chciały oszczędzać. Oszczędności pojawiają się w ciągu roku m.in. z urlopów 

macierzyńskich, ze zwolnień lekarskich. Często miały miejsca takie sytuacje, że na koniec 

roku, dyrektorzy jednostek nie wykorzystane środki  na płace chcą przesunąć na inne wydatki 

bieżące. W związku z tym, jednostki organizacyjne miały celowo zmniejszony budżet, co nie 

znaczy, że było pokrycia w budżecie, ponieważ są rezerwy. Starosta przypomniała, że jedną z 

rezerw postanowiono uszczuplić i udzielić pożyczki szpitalowi. Raty spłacane przez szpital 

wracały do rezerwy. Na początku roku planowane były podwyżki wynagrodzeń w urzędzie, 

jednostkach o 3 %, jednak nie były one uwzględnione w planach. W chwili gdy Wydział 

Komunikacji zaczął przynosić dochody nastąpiła regulacja wynagrodzeń w jednostkach, ale 

była ona uszczuplona, ponieważ poszła po pierwszym kwartale. 

Wszystkie te zabiegi spowodowane były tym, żeby oszczędzać, a więc teraz gdy rok szkolny  

rozpoczął się w szkołach dyrektorzy mieli dokładną informację, jakie mają braki finansowe 

do końca grudnia i wykazali – jak Zarząd Powiatu się spodziewał - znacznie mniejsze 

zapotrzebowanie niż na etapie projektu budżetu na 2004 r. 

Zarząd Powiatu ponosi pewne ryzyko, ale te zabiegi są konieczne, aby nierozdmuchać budżet 

zbyt mocno. Gdyby Rada nie zaakceptowała propozycji przedstawionej przez Zarząd Powiatu 

dotyczącej zmian budżetu, to oczywiście można by było brać środki z różnych rezerw, 

rezygnując z niektórych zakupów, np. nie doszłoby do kupna kolejnych szaf dla Starostwa, w 

których przechowywane będą dokumenty, do remontu „pastorówki”, do zrobienia elewacji 

budynku Starostwa. 

Ponadto zmiany kadrowe w Starostwie w ciągu tego roku były istotne: urząd zobligowany był 

zatrudnić w miesiącu marcu audytora wewnętrznego lub osoby, która do końca bieżącego 

roku złoży egzamin państwowy prowadzony przez Ministerstwo Finansów. Środki na 
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wynagrodzenie na ten etat zostały zaoszczędzone na stanowisku Sekretarza. W związku z 

odejściem z urzędu Sekretarza Pana Mieczysława Klupczyńskiego w to miejsce konieczne 

stało się zwiększenie etatu radcy prawnego urzędu, co wiąże się z większymi wydatkami. 

Inne wydatki związane są z obsługą Wydziału Komunikacji – sami radni zgłaszali potrzebę 

zwiększenia zatrudnienia w Wydziale. Ponadto Wydział przez trzy  miesiące pracował w 

nadgodzinach i prawdopodobnie jeszcze w tym roku konieczna będzie praca w nadgodzinach 

w związku z koniecznością wymiany praw jazdy do końca br. przez niektóre grupy osób.  

Dużym niespodziewanym wydatkiem było odejście chorej pracownicy na rentę i to 

spowodowało odprawę rzędu 12.000 zł.  

Radny Pan Kazimierz Musielak po uzyskaniu szerokich wyjaśnień stwierdził, że Zarząd 

Powiatu ponosi bardzo wysokie ryzyko.  

Po zamknięciu dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę 

Zarządu Powiatu.  

Autopoprawka Zarządu Powiatu została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 

podczas nieobecności radnego Pana Leszka Hądzlika.  

Uchwała Nr XXIII/167/04 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2004 r. została 

przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, podczas nieobecności radnego Pana Leszka 

Hądzlika.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk ogłosił 30 minut przerwy.  

Po przerwie obrady zostały wznowione.  

 

Ad 9)  

Informację dotyczącą rolnictwa w powiecie gostyńskim po integracji z Unią Europejską 

przedstawił Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska (OR) Pan 

Andrzej Szumski. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

W dyskusji głos zabrał radny Pan Jerzy Giernalczyk stwierdził, że informacja jest bardzo 

ogólnikowa, z której nie można dowiedzieć się, jak wygląda sytuacja rolnictwa w powiecie 

gostyńskim. Radny zwrócił się z pytaniem ilu rolników złożyło wnioski o dopłaty, ile z tego 

tytułu rolnicy z powiatu gostyńskiego otrzymają dotacji. Ogólne kwoty nie powinny być 

tajne.  

Naczelnik Wydziału OR Pan Andrzej Szumski wyjaśnił, że ogólne informacje o liczbie 

złożonych wniosków była podana w poprzedniej informacji, z którą radni zapoznali się na 
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sesji Rady Powiatu w dniu 3 czerwca 2004 r. W związku z tym uznano, że nie ma potrzeby 

powtarzania tych samych danych, ponieważ one się nie zmieniły. Jednocześnie Naczelnik 

Wydziału poinformował, że nie uzyskał informacji, czy rolnicy z powiatu gostyńskiego 

zaczęli otrzymywać dotacje.  

Radny Pan Mieczysław Nowak wyraził zdziwienie, że przez cały czas używa się 

sformułowania dotacje. Zdaniem radnego bardziej adekwatne byłoby używanie 

sformułowania wyrównywanie strat jakie rolnik musi ponieść przy produkcji rolnej.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że przy omawianiu ceny za buraki cukrowe 

Naczelnik Wydziału OR popełnił błąd. Przy zawartości cukru w burakach powyżej 16 % 

rolnik otrzyma większe pieniądze za tonę, tylko że tych ton ubędzie. Jeżeli rolnik 

wyprodukuje buraki o polaryzacji wyższej niż zakontraktowana otrzyma dopłatę według 

schematu: za każde 0,1 % zawartości cukru: powyżej 16,0%  – 18,0 % włącznie 0,9%; 

powyżej 18,0% – 19,0 % włącznie o 0,7%; powyżej 19,0 % - 20,0 % tylko – 0,5%. Rolnik za 

dobry produkt jest karany.  

W Cukrowni Gostyń ceny za buraki kształtują się następująco: klasa A – 207,97 zł, klasa B – 

128,58 zł, klasa C1 ( jeśli rolnik zakontraktował) – 72,45 zł. Buraków  w klasie C się nie 

kontraktuje. Cukrownia preferuje zorganizowany transport, za który rolnik musi zapłacić 7,50 

zł + 22 % VAT.  

Radny zwrócił  się z pytaniami dotyczącymi zakładu w Pudliszkach, ile zakład płacił za 

pomidory w tym roku, jaka była cena w roku ubiegłym; ile płacił za kukurydzę. W ostatnim 

czasie kontrolowane były zakłady przetwórstwa spożywczego – jak wypadły te kontrole, czy 

można eksportować towary na wschód?  

Na przełomie marca i kwietnia br. w gminie Borek Wlkp. ogłoszony został przetarg na 1000 

ha ziemi – ilu rolników prowadzących rodzinne gospodarstwa powyżej 20 ha skorzystało na 

tym. Czy była możliwość aby ci rolnicy przystąpili do przetargu. Z informacji prasowych 

wynikało, że Starostwo miało wyrazić opinię i jaka to była opinia.  

Naczelnik Wydziału OR Pan Andrzej Szumski powiedział, że nie reprezentuje interesu 

Cukrowni ani zakładu w Pudliszkach. W informacji przekazane są dane, które uda się 

uzyskać. Jeśli chodzi o używanie wyrazu słowa dopłata – Naczelnik wyjaśnił, że do 

ostatniego momentu zastanawiał się, czy napisać, że rolnicy dostaną na gminę dopłatę w 

określonej wysokości, czy też lepiej nie powodować zbędnych emocji wśród osób spoza 

środowiska rolniczego, że rolnicy dostaną pieniądze.  

Jeśli chodzi o skup pomidorów – materiał zostanie szczegółowo przygotowany i 

przedstawiony w następnym materiale. 
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Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk stwierdził, że w roku bieżącym Rada Powiatu 

trzykrotnie wysłuchała informacji na temat rolnictwa, co utrudniło porównanie uzyskanych 

informacji z poprzednim rokiem. W związku z tym, Przewodniczący Rady zaproponował 

omawiać temat raz do roku.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że  w dniu 17 listopada o godz. 13.00 w 

Starostwie Powiatowym odbędzie się Forum Rolnicze, na które została zaproszona prezes 

wielkopolskiego oddziału agencji. Starosta zachęciła rolników do wzięcia udziału w 

spotkaniu, na którym będzie można uzyskać informacje z pierwszej ręki, dotyczące zasady 

rozdysponowania dopłaty.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk udzielił głosu Panu Antonimu Grzebiszowi 

rolnikowi z Bodzewa.  

Pan Antoni Grzebisz powiedział, że: „tematyka budzi zawsze emocje i kontrowersje. 

Przebój tegorocznej jesieni to dopłaty bezpośrednie. W mojej opinii rząd zachowuje się jak 

złodziej w białych rękawiczkach. Oddaje połowę tego co zabrał. Ponieważ dopłaty 

bezpośrednie są tylko częściową rekompensatą z tytułu obniżenia cen niektórych płodów 

rolnych, np. pomidory, bądź bardzo dużego wzrostu kosztów produkcji i funkcjonowania 

gospodarstwa za cenę ze zwiększeniem stawek podatkowych, które już nastąpiło i nastąpi 

oraz składek ubezpieczeniowych, które nastąpią za chwilę zwiększenia cen z tytułu 

wyrównywania cen środków produkcji do cen unijnych (nawozy są najlepszym przykładem – 

od ubiegłego roku niektóre podrożały o 100%). Z tego tytułu czyni się akademię propagandy 

sukcesu w starym stylu w łomży z udziałem prezydenta, premiera „świetnego” ministra 

Olejniczaka i tych wszystkich, którzy – w moim przekonaniu - odpowiadają za wielu 

rolników w tym powiedzie – za fiasko strategii negocjacyjnej. Niestety to nie ci niedoskonali 

negocjatorzy będą odpowiadać, tylko rolnicy na własnych plecach będą to odczuwać. Jestem 

przekonany, że jest to tylko częściowa rekompensata nie więcej niż połowa tego co rolnik 

straci na tym procesie wejścia. Odnośnie buraków cukrowych – w sensie kwotowym rozkłada 

się to dla każdego plantatora identycznie w sposób następujący: kwota A wynosi 88 %, kwota 

B 5,5 %, kwota C  7 % całości kontraktacji. Jeżeli rolnik na 100 ton burak o lepszej jakości 

technologicznej, czyli wyższej zawartości cukru – to w przypadku, jeżeli kontraktuje się 

buraki o polaryzacji 16 %, a rolnik wyprodukuje buraki o polaryzacji 17 % to w kwocie A nie 

odstawia tych 88 ton, ale o 6,5 tony mniej. Te następne ilości przechodzą do niższych kwot, 

aż kończy się kwotą C 2  - 40 zł – czyli po kosztach zbioru buraka za tonę. W tym roku jest 

dobra cena na buraki jest to cena opłacalna. Jednakże rolnicy nie patrzą na to w kategoriach 

jednorazowej zapłaty, ale pewnej perspektywy. Komisarz ds. rolnictwa zaproponował 

reformę rynku cukru unijną, która nas obejmie, od następnej kampanii buraczanej. Plan jest, 
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który w kilku punktach przedstawia się następująco : 1 - obniżenie kwoty interwencyjnej 

cukru, a co za tym idąca cena buraków z 46 EURO do 27 EURO w ciągu trzech lat; 2 – 

połączenie kwot A i B, a następnie obniżenie limitów (Polska ma bardzo  niską kwotę B, 

podczas gdy w Unii ta kwota jest na poziomie 25% - 30 %. Każde cięcie będzie u nas 

oznaczało cięcie kwoty narodowej – kwoty A.). 

Pan Zbigniew Gała rolnik z Krobi stwierdził, że „pojawiło się pewne światełko, po 

spotkaniu w Strasburgu my - sceptycy możemy być umocnieni w swoich przekonaniach: 

decyzja wejścia, wprowadzenia nowych członków do UE była błędem, że tylko chciano nas 

wykorzystać. Na szczęście są także ugrupowania z różnych państw, poza polskimi 

ugrupowaniami, którzy widzą co Unia proponuje i  po co były potrzebne państwa – tylko dla 

podratowania na bliżej nieokreślony czas sytuacji w jaką zapędzili się przywódcy Unii. 

Dopłaty można porównać do sytuacji, gdy każdemu można cichaczem wyprowadzić z 

portfela 100 zł, a oddać 10 zł z wielką pompą. Coraz więcej osób przyznaje, że wejście Polski 

do Unii było błędem. Jeśli uwolnimy się spod tego jarzma, i każde państwo będzie suwerenne 

i będzie prowadziło swoją politykę i doprowadzi się do tego, że będziemy funkcjonować w 

Europie, ale każdy na swoim”.  

 

Ad 10)  
Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez członków zarządu powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, 

kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osoby wydające z upoważnienia 

starosty decyzje administracyjne w indywidualnych sprawach z zakresu administracji 

publicznej.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Powiatu Gostyńskiego.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 11)  

Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2004 r.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Radny Pan Kazimierz Musielak wyjaśnił, że w pierwszej kadencji Komisja Budżetowa 

analizowała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej, a w tym roku nie była podana opinia 

Komisji Budżetu w tej sprawie.  
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Starosta Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że Komisja budżetowa wydała opinię o 

sprawozdaniu za I półrocze br. Jednak sesja Rady Powiatu, na której była omawiana sprawa 

sprawozdania była 22 września, a kolegium Izby miało czas do dnia 30 września na wydanie 

opinii. Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła całą sprawę na poprzedniej sesji.  

 

Ad 12)  

Radna Pani Kazimiera Puślednik poruszyła sprawę stypendiów unijnych. Upłynęły  

terminy składania wniosków od uczniów i studentów, w związku z tym, radna zapytała ile 

wniosków wpłynęło od uczniów i od studentów; czy jest rozstrzygnięty konkurs i przyznane 

środki i kiedy będą przyznawane te stypendia.  

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych (OS) Pan Krzysztof Nowaczyk 

wyjaśnił, że od uczniów spłynęło 673 wnioski z poszczególnych szkół: Zespół Szkół w Borku 

– 23, ZSR w Grabonogu – 105, ZSO w Gostyniu – 95, ZSOi Z w Krobi – 139, ZSOiZ w 

Pogorzeli – 100, ZSZ w Gostyniu 210.  

Studenci złożyli 538 wniosków i cały czas wpływają mimo, że termin składania wniosków 

upłynął- są to rzadkie przypadki , np. ktoś z przyczyn losowych nie mógł dostarczyć jakiegoś 

zaświadczenia. W takiej sytuacji może złożyć wniosek o przywrócenie terminu składania 

wniosku i termin jest przywracany. W Wydziale Oświaty i Spraw Społecznych sporządzono 

bazę danych na podstawie zgromadzonych wniosków. Powiat na dzień dzisiejszy nie posiada 

środków na stypendia.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk poruszył sprawę, o którą prosili niektórzy radni Rady 

Miejskiej w Gostyniu. Powiedział, że kilkanaście dni temu obchodziliśmy 65 rocznicę 

wybuchu II wojny światowej. W tym samym czasie w Gostyniu gościła grupa młodzieży 

francuskiej. Radni Rady Miejskiej w Gostyniu wyrazili dezaprobatę, że młodzież ta nie 

została zaproszona na uroczystości, które odbywały się w związku z rocznicą tylko ten czas 

spędziła w podejrzanych miejscach, w restauracjach, pubach i innych tego typu miejscach.  

Radna Pani Ewa Ciszak zapytała co radny Tywoniuk miał na myśli mówiąc o podejrzanych 

miejscach. Radna zwróciła się z pytaniem, czy restauracja jest podejrzanym miejscem.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk powiedział, że źle się wyraził, chodziło o kulturalne miejsca.  

Radny Pan Jerzy Giernalczyk zwrócił się z pytaniem do dyrektora Powiatowego Zarządu 

Dróg w Gostyniu Pana Grzegorza Mayera. W czerwcu br. wydał Pan zgodę na 

zagospodarowanie przy drodze powiatowej Krobia – Chumiętki terenu, który od lat był 

niezagospodarowany. Pani Sołtys wystąpiła z wnioskiem do dyrektora Mayera aby wyraził 

zgodę na zagospodarowanie tego terenu. Po zagospodarowaniu tego terenu można by go 

pokazywać na wzór we wszystkich wsiach powiatu gostyńskiego. Jednak w tej sprawie 
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zrobiła się wielka awantura. Na zagospodarowanie tego terenu pani Sołtys wydała 9.500 zł 

(posadzono krzewy ozdobne, posiano trawę i położono chodnik). Pewna grupa mieszkańców 

wsi chce ten teren z powrotem odzyskać i zrobić tam zajezdnię. Teren jest niszczony – 

powyrywane są zasadzone krzewy. Zostało skierowane pismo do dyrektora PZD w Gostyniu 

w sprawie wycofania się z wcześniej wydanej decyzji. Jeśli dyrektor PZD podjąłby taką 

decyzję to kto zapłaci za zagospodarowanie tego terenu. Radny stwierdził, że jeśli dyrektor 

PZD podjął jedną bardzo słuszną decyzję wydając zgodę na zagospodarowanie terenu, to 

powinien nie wyrażać zgody na zniszczenie tego, co zostało zrobione.  

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer stwierdził, że należy cofnąć się do roku 

2003, kiedy to ze środków gminy Krobia oraz Powiatowego Zarządu Dróg został wykonany 

chodnik po lewej stronie jadąc w kierunku Żytowiecka. Zakres robót obejmował ok. 350 m. 

Za tym chodnikiem został nieużytek na wysokości posesji pani sołtys,  która pismem zwróciła 

się do PZD o wyrażenie zgody na zagospodarowanie we własnym zakresie tego terenu, tzn. 

od istniejącego chodnika wykonać chodnik, zagospodarować teren, który był terenem bardzo 

brzydkim. Mieszkańcy korzystali z tego terenu – stawiali samochody, nawracali. Powiatowy 

Zarząd Dróg wyraził zgodę na zagospodarowanie terenu z własnych środków. Po pewnym 

czasie sąsiad mieszkający naprzeciw pani sołtys przyjechał z żoną do PZD i stwierdził, że 

przy drodze, która ma 6 m szerokości (całość nie jest wypełniona asfaltem) krawężnik 

utrudnia wjazd na posesję tych  państwa. Dyrektor po wysłuchaniu mieszkańców Chumiętek 

pojechał w teren i stwierdził, że po ustawieniu krawężnika wjazd na posesję ciągnikiem z 

dwiema przyczepami jest utrudniony. Dyrektor w porozumieniu z gminą postanowił, że 

krawężnik zostanie na wiosnę na odcinku 12 metrów obniżony, aby można było wjeżdżać 

kołami na krawężnik i swobodnie wjechać na posesję. W dniu 3 października br. (niedziela) 

Rada Sołecka zwołała zebranie, na którym postanowiono wystąpić do PZD z pismem z 

prośbą o wydanie Pani Sołtys polecenia aby teren o powierzchni ok. 50 – 60 m 2  na 

wysokości budynku gospodarczego został do dyspozycji mieszkańców. Pismo podpisane 

przez 14 osób wpłynęło do PZD. Trudno powiedzieć dlaczego mieszkańcy chcą ten teren 

mieć z powrotem jest to pewnie kwestia przyzwyczajenia. Pewne jest, że samochody i 

maszyny rolnicze są coraz większe i szersze, ale droga o szerokości powyżej 6,5 m jest i tak o 

1 m szersza niż droga dojazdowa. Dyrektor PZD uważa, że ten teren powinien zostać 

zagospodarowany tak, jak w chwili obecnej, ponieważ teren mieści się w centrum wsi i 

bardzo ładnie się prezentuje na tle DPS.  

Jedyny problem jest taki, że Pani Sołtys nie wystąpiła jako osoba fizyczna, ale jako sołtys 

wsi, a Rada Sołecka nic o tym nie wiedziała.  
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Radny Pan Andrzej Czupryński potwierdził, że teren ten rzeczywiście bardzo ładnie się 

prezentuje.  

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer stwierdził, że wniosek nie był tematem 

posiedzenia Zarządu Powiatu.  

Radny Pan Jerzy Giernalczyk stwierdził, że obniżenie krawężnika nie rozwiąże problemu. 

Konieczne byłoby przesunięcie bramy wjazdowej na posesję.  

Rolnik z Chumiętek i powiedział, że nikt nie kwestionuje chodnika, który wykonała Pani 

sołyts, ale do rolników przyjeżdżają naprawdę duże samochody, które nie mają gdzie 

zawrócić. Najpierw powinna być brana pod uwagę wygoda mieszkańców wsi, a następnie 

powinno myśleć się o tym aby było ładnie. Rolnik powiedział, że aby wjechać na swoją 

posesję musi zostawić pojazd 50 m przed brama i iść ją otworzyć.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk  powiedział, że należałoby dokonać wizji lokalnej. 

Radny Pan Kazimierz Musielak zwrócił się z pytaniem do Naczelnika Wydziału 

Komunikacji (KP) Pana Jerzego Ptaka czy daje sobie radę z nowymi dowodami 

rejestracyjnymi.  

Naczelnik Wydziału KP wyjaśnił, że po zapoznaniu się z informacjami w prasie na temat 

nowych dowodów rejestracyjnych był pełen obaw. W związku z tym podjęto próby 

wymazania pewnych zapisów przy pomocy gumki. Użyto do tego dokumentu, który miał być 

archiwizowany. Próby usunięcia pewnych zapisów nie przyniosły rezultatów. Naczelnik 

podziela zdanie przedstawicieli ministra infrastruktury, że wszystko idzie wymazać, jednak 

widać ingerencję. W najbliższym czasie nowe dowody rejestracyjne mają być poddane trzem 

niezależnym ekspertyzom.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, czy nadal są przed urzędem kolejki. 

Naczelnik Wydziału KP Pan Jerzy Ptak powiedział, że sytuacja stabilizuje się od 3 – 4 dni. 

Od kilku dni połowa pracowników przebywa na zwolnieniach chorobowych. Jednak Wydział 

daje sobie radę. Od około dwóch tygodni sytuacja wygląda w ten sposób, że petentów 

oczekujących  przed urzędem jest mniej niż Wydział jest w stanie obsłużyć. W ciągu dnia 

przychodzą nowe osoby. Natężenie przesuwa się raczej w kierunku wydania praw jazdy.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił pismo otrzymane od posła na sejm 

pana Tadeusza Wojtkowiaka w sprawie odpowiedzi jaką uzyskał od marszałka sejmu oraz 

ministra zdrowia na apel radnych Rady Powiatu podjęty na poprzedniej sesji Rady Powiatu 

dotyczący sytuacji finansowej SP ZOZ w Gostyniu.  

Następnie głos zabrał Pan Grzegorz Grzegorzewski z biura posła na sejm Pana Tadeusza 

Wojtkowiaka. Pan Grzegorzewski zwrócił się do Przewodniczącego Rady z propozycją 

umieszczenia w porządku obrad sesji Rady punktu: „Wyborca ma głos”. Pan Grzegorzewski 
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stwierdził, że jest taka możliwość, można zmienić statut powiatu i wprowadzić ten punkt 

podobnie jak funkcjonuje to w Radzie Miejskiej w Gostyniu.  

Kolejna sprawa jaką poruszył Pan Grzegorzewski dotyczyła zakończenia rekultywacji 

mogilnika w Tworzymirkach. Z polecenia posła Wojtkowiaka Pan Grzegorzewski wizytował 

mogilnik i zauważył pewne nieścisłości z danymi przekazanymi w jednym z numerów „Życia 

Gostynia”. Po wizytacji stwierdził, że około 95 % drzewostanu, który jest posadzony nie 

przyjął się, a poza tym nie są posadzone topole tylko brzoza – kiedy te zmiany wyniknęły.  

Trzecia sprawa poruszona przez Pana Grzegorzewskiego dotyczyła drogi powiatowej w 

Stankowie. Pan Grzegorzewski zwrócił się do Zarządu i Rady Powiatu z pytaniem czy wiedzą 

o tym, że na terenie powiatu jest skansen. Temat był poruszony na sesji Rady Miejskiej w 

Gostyniu. W związku z tym, że w Radzie Powiatu nie ma radnego z terenu Stankowa pan 

Grzegorzewski występuje w tej sprawie. W tym roku gmina przekazała środki na chodniki. 

Można dojść do porozumienia z radnymi z Gminy i burmistrzem i ta inwestycję 

przeprowadzić wspólnie.  

Na odcinku od krzyżówki Klony do mostu rzeki Kan. Obry jest bardzo niebezpiecznie z 

uwagi na stan drogi i liczne zwężenia. Jadąc samochodem osobowym nie można minąć się z 

karetką pogotowia. Pan Grzegorzewski apelował, aby radni nie zapominali o tym terenie i nie 

dbali wyłącznie o swoje tereny, lecz prowadzili inwestycje we wszystkich miejscach.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk stwierdził, że nie zdarzyła się sytuacja, aby osoba z 

sali chcąca zabrać głos na sesji Rady Powiatu nie miała udzielonego głosu. Sprawa 

umieszczenia w porządku obrad sesji punktu: „Wyborca ma głos” zostanie przekazana 

Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że wyjaśnienia dotyczące mogilnika włączenie  

z tym co zostało posadzone i jak rośnie zostaną udzielone pisemnie. Starosta wyraziła 

nadzieję, że osoby wizytujące mogilnik nie mogły wejść na teren mogilnika. W przeciwnym 

wypadku zniszczenia w płocie są wynikiem ich działań.  

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że w trakcie wizytacji drogi 

powiatowej w Stankowie przy udziale radnego Rady Miejskiej, sołtysa oraz innymi 

mieszkańcami, a także przy udziale urzędnika z urzędu miejskiego z Wydziału 

inwestycyjnego, zapadła decyzja, że zostanie wykonany chodnik na odcinku w kierunku 

Żelazna do Kościoła. Dyrektor PZD nie wie co się stało, ponieważ nie otrzymał żadnych 

informacji. Dyrektor wskazał, że konieczne jest prowadzenie odwodnienia i sporządzenie 

dokumentacji. Temat ucichł. Do dnia dzisiejszego nie ma żadnych informacji dlaczego Rada 

Miejska zdjęła to zadanie z wykazu inwestycji. Na dzień dzisiejszy w naszych planach 

perspektywicznych w 2006 r. jest kontynuacja poszerzenia tej drogi, ale jeszcze konieczne 
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jest uregulowanie sprawy wykupu gruntów. W latach 80 – 90 zostały zabrane grunty 

zamienne rolnikom, żeby drogę wyprostować. Droga została zrobiona na prywatnych 

gruntach, a nie zostały te grunty wykupione. Rolnicy płacą za te grunty. W tej chwili dyrektor 

PZD i Naczelnik Wydziału ABG zajmują się sprawą odszkodowań.  

Gmina Gostyń nie wystąpiła z pismem informującym, że ma środki na Stankowo.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że drzewka w gminie Borek nie przyjęły się, 

ponieważ były sadzone przez przypadkowe osoby.  

Radny przypomniał dyrektorowi PZD Panu Mayerowi o skrzyżowaniu w Karolewie. 

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że środki zgromadzone na 

środku specjalnym są tak małe, że technologicznie nie jest w stanie przeprowadzić tej 

inwestycji.  

Ponadto zbliżył się okres zimowy. Dyrektor powiedział, że będzie zbierał środki i na wiosnę 

to zadanie zostanie zrobione.  

 

Ad 14)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zamknął obrady XXIII sesji Rady Powiatu o godzinie 

21.00  

 

 
Protokołowała: 
Eliza Nowak   

 


